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Neovládáme trh, už o nás nemluvte, vyzval Agrofert
premiéra Fialu

echo24.cz/a/HLzeR/zpravy-domov-uz-o-nas-nemluvte-vyzval-agrofert-premiera

PREMIÉR VS AGROFERT

AKTUALIZOVÁNO
Předseda vlády Petr Fiala. Foto: Úřad vlády
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Sdílet:

Holding Agrofert v prohlášení na svých webových stránkách vyzval
předsedu vlády Petra Fialu (ODS), aby skupinu vynechal ze svých
politických vyjádření. Premiér již několikrát mluvil hlavně o zisku
skupiny v souvislosti s cenami potravin a předsedou opozičního
hnutí ANO Andrejem Babišem, do jehož svěřenských fondů patří.
Agrofert již dříve uvedl, že hlavní podíl na loňském zisku měly
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chemické továrny v zahraničí a potravinářské firmy holdingu celkově
skončily na úrovni provozního výsledku hospodaření ve ztrátě.
Premiér však dnes ČTK sdělil, že Agrofert by měl zákazníkům
vysvětlit, jak některé jeho potravinářské firmy loni dosáhly
násobných zisků.

"Je dobře, že se Holding Agrofert veřejně ozval. Je jednou
z tuzemských firem, jež jsou vítězi této krize. V období rekordního
zdražování mají obrovský zisk. A k tomu čerpají dotace. Bylo by
dobře, kdyby ještě veřejnosti poctivě vysvětlili, jakým způsobem
některé jejich potravinářské firmy dosáhly vloni násobných zisků.
Český zákazník, který platí nejprve dotace a pak drahé potraviny, si
to určitě zaslouží," napsal Fiala ČTK.

Fiala o Agrofertu v poslední době mluvil několikrát. V srpnu
na agrosalonu Země živitelka v Českých Budějovicích po jednání
s Potravinářskou komorou a dalšími zástupci výrobců potravin řekl,
že lidé musí vysoké zisky firem pocítit na poklesu cen. Řekl také, že
Babiš by mohl jedním rozhodnutím ceny snížit. Babiš to odmítl
s odkazem, že o cenách rozhodují řetězce.

Minulý týden po schůzce s představiteli obchodních řetězců mluvil
Fiala o tom, že firmy pobírají přímé i nepřímé dotace, které platí
daňoví poplatníci. Vláda letos zrušila dotaci pro potravinářské firmy,
kterou dříve čerpaly i podniky z Agrofertu jako Vodňanská drůbež,
Penam nebo Kostelecké uzeniny.

Fiala minulý týden mimo jiné řekl, že když někdo na jeho kritiku
reaguje nervózně, tak to ukazuje, že něco není v pořádku.
Místopředsedu ANO Karla Havlíčka nazval „samozvaným
mluvčím Agrofertu“, který hájí jeho rekordní zisky. Babiš minulý týden
ve Sněmovně Agrofert označil za svou firmu a prohlásil, že vládní
koalice zneužívá politickou moc na boj proti ní.

Echo Porada: Jsou transženy ženy? A jaké názory už nejsou dovoleny? A
má Andrej Babiš další manickou fázi
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3/5

Echo24 , 14. září 2023

PODCAST ECHOPORADA

Holding Agrofert loni zvýšil čistý zisk meziročně o 124 procent
na 12,97 miliardy korun, tržby zvýšil o třetinu na 245 miliard korun.
Předseda představenstva Zdeněk Průša již dříve k hospodářským
výsledkům skupiny uvedl, že hlavním tahounem růstu byly chemické
továrny v zahraničí, které se na provozním výsledku hospodaření
podílely z 56 procent.

V aktuálním prohlášení firma uvedla, že skupina nemá v žádném
segmentu trhu takový vliv, aby mohla určovat ceny. Poukázala také
na šetření Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS), který
uvedl, že žádný z výrobců potravin nemá tak významné postavení.
„Koncern Agrofert ani nemá žádnou maloobchodní prodejní síť, kde
by mohl zlevnit potraviny pro konečného spotřebitele, nemáme jak
ovlivnit ceny na pultech obchodů,“ stojí v prohlášení.

Holding také uvedl, že podíl dotací na tržbách skupiny představuje
méně než jedno procento. „Konkrétně v ČR jsme loni čerpali 1,58
miliardy Kč dotací. Proti tomu jsme v ČR odvedli přes pět miliard Kč
na daních a odvodech, na mzdách vyplatili přes deset miliard Kč
našim asi 21.000 zaměstnancům v ČR. Z miliard korun odvodů
a daní, které zaplatí naše podniky a naši zaměstnanci, financuje svůj
rozpočet i současná vláda,“ dodal. Agrofert ve svém prohlášení
upozornil také na to, že některé jeho firmy skončily ve ztrátě.

„Transženy nejsou ženy. Kéž ta fikce konečně praskne“

Tereza Matějčková , 15. září 2023 00:01

FILOZOFKA KATHLEEN STOCKOVÁ
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Například Kostelecké uzeniny měly loni ztrátu 154 milionů Kč. Mluvčí
holdingu Pavel Heřmanský již dříve ČTK řekl, že loňský rok byl
pro producenty červeného masa složitý, zejména kvůli situaci na trhu
u vepřového masa. Pětimilionovou ztrátu měl také podnik Krahulík –
Masozávod Krahulčí. O více než polovinu na zhruba 12 milionů
korun klesl zisk společnosti KMOTR – Masna Kroměříž.

Výrazně lepší hospodářský výsledek měl naopak meziročně podnik
Vodňanská drůbež, kterému vzrostl čistý zisk o 165 procent na 240,8
milionu Kč. Rekordní zisk měla podle výroční zprávy olomoucká
mlékárna Olma, loni vzrostl o 4,4 procenta na téměř 216 milionů
korun. Například pekárně United Bakeries pak v loňském roce
meziročně vzrostly tržby o 35 procent na 2,54 miliardy korun,
zatímco zisk klesl o 34 procent na 59,9 milionu Kč.

Sdílet:

Agrofert Petr Fiala
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